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REFERAT  

DOT Bestyrelsesmøde  
Tirsdag d. 11/6-2024 

 

Mødedeltagere  
Morten Schultz (MS), Rasmus Elsøe (RE), Anne Mette Stausholm (AS), Peter Toquer (PT), 

Christian Cavallius (CC), Lars Tambour Hansen (LH), Peter Søndergaard (PS), Ole Brink (OB), 

Frederik Schwartz (FS), Mette Rosenstand (MR), Arvind Gabriel Von Keudell (AK), Cecilie 

Elmose (CE).  

 
DAGSORDEN  Opfølgning/ansvar  

1. Valg af dirigent    
  

RE    

2. Valg af referent   

  

  

CE  

3. Godkendelse af dagsorden      
  

Godkendt  

4. Godkendelse af sidste referat   

  

  

Godkendt 

 

 

5. DOT Årsmøde 2025   

• Afholdes på Vejlefjord Hotel d. 27-29 marts. 

• Bestyrelsesmøde afholdes torsdag d. 27/9.  

• Der skal snart vælges emne til årsmødet, der gives et forslag omkring 

hoftenære frakturer og periprotese frakturer.  

 

På kommende bestyrelsesmøde 

(13/8) tages endelig beslutning.    

 

 

  

6. Infektionskirurgi  

  

  

• RE præsenterer forskellige kategorier/formuleringer for højtspecialiserede 

behandling af fraktur-relateret infektion.  

• Samarbejdet med de andre subspecialer er vigtigt.  

• Deres primære funktion er rådgivning, dette støtter vi.  

• Alle er enige om, at det fremførte forslag er mere gennemførbart.  

• Enighed om at invitere dem til at lave en retningslinje i forhold til et forløb, 

så der er sikkerhed omkring, hvornår patienten skal flyttes. 

RE vender tilbage til DSOI med 

fokus på:   

1) rådgivning  

2) infektioner der kræver 

plastikkirurgi eller 

transport 
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3) vedvarende infektioner 

efter forsøgt kirurgisk 

intervention.  

7. Bekymringsmail til DOT 

  

  

• Mail omkring yngre lægers bekymring.  

• DOT har forståelse for deres bekymring.  

• Enighed om, at det er vigtigt at uddannelserne er ens uanset hvor i landet 

man tager denne.  

• Vigtigt at opretholde homogenitet i uddannelsen.  

• Enighed om at DOT vil undersøge nærmere.  

 

OB tager kontakt og undersøger 

yderligere. Vigtigt at finde ud af 

hvad motivationen er. OB vender 

tilbage til RE.  

  

8. Revision af de specialspecifikke kurser 

  

  

• Der er kommet et krav fra sundhedsstyrelsen om, at der skal reduceres i 

forbruget. Dette betyder, at der skal reduceres nogle dage af alle de 

specialespecifikke kurser.   

• Enighed om, at vi skal passe på med at udlicitere noget af det, vi synes er 

vigtigt indhold.  

• Der besluttes, at DOT skal tilbyde at skære en halv dag af de fem dage vi 

har.  

• Håbet er at komme med et forslag til efteråret.  

 

PS udarbejder et forslag til 

kommende bestyrelsesmøde 

(13/8), gerne i god tid inden 

mødet, så øvrige 

bestyrelsesmedlemmer har god 

tid til at reflektere over forslaget. 

Dette diskuteres på kommende 

møde.  

 

Alle må gerne gøre sig nogle 

tanker inden kommende 

bestyrelsesmøde.  

9. Noms or Surgiteam 

 

 

• MS har deltaget i YODA’s forårsmøde.  

• YODA vil gerne deltage i NOMS arbejdet 

• Ønsket er at lave et NOMS udvalg i DOT’s bestyrelse. Der skal være mere 

form på, hvordan samarbejdet skal foregå. Der skal laves et skrift omkring 

hvad udvalget skal lave, hvordan skal de melde tilbage til bestyrelsen og i 

hvilket omfang. Udvalget kan i vid udstrækning stå for hvordan de ønsker at 

arbejde, men der må ikke tages nye områder op, før det er vendt med 

bestyrelsen.  

• Der er et ønske om at have nogle lokale instrukser, rent praktisk er vi ikke 

nået hertil endnu.  

• Det skal laves en kontrakt med Surgiteam. Denne skal indeholde, hvem der 

har ret til at gøre hvad samt en tidsramme på 5 år. Yderligere skal der 

beskrives hvordan skal genforhandles.  

• YODA har et medlem der er interesseret i at deltage i NOMS, men de vil 

først tage det op på næste generalforsamling, da de ser det som et tungt 

arbejde. 

MS tilbyder at være med i 

opstartsfasen.  

 

FS kontakter YODA med 

henblik på om de ønsker at 

opstarte inden deres kommende 

generalforsamling.  

 

LH ønsker ligeledes at være med 

i samarbejdet.  

 

MS, FS, LH og YODA-

medlemmet laver et skriv som 

fremlægges på bestyrelsesmødet 

i København d. 12/9.  

 

 

10. DOS/NOF-kongressen i 2026  

• Enighed om at arrangere ”Nordic Speciality day”  

• I 2025 vil der blive brugt meget energi på projektet.  

RE vender tilbage og videregiver 

at der er fuld opbakning samt at 
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vi glæder os til at høre mere om 

projektet.  

Bjarke kan hjælpe, MS kontakter 

ham desangående.  

11. Evt  

DOS kongressen:  

• CC at han har intet hørt endnu.  

 

Bestyrelsesmøde i København d. 12-13 september:  

• AS er ved at arrangere.  

• Afholdes fra kl. 12.00 d. 12/9 til kl. 12.00 13/9.  

CC tager kontakt og aftaler 

yderligere.  
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